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Høringssvar fra dagtilbudsbestyrelserne vedr. søskendegaranti ved visitering af pladser i dagtilbud.

Dagplejen Forældrebestyrelsen i dagplejen har med interesse læst og diskuteret forslaget om søskendegaranti i kommunens dagtilbud.

Overordnet set er vi meget positive over for forslaget. For det første imødekommer forslaget til dels de indvendinger, som vi 
havde, da de nye visitationsregler blev vedtaget. For det andet ser vi forslaget som en forbedring for børn og forældre i 
dagplejen. Så det er vi meget glade for.
Vi kan godt se, at nye forældre kan bliver stillet ringere, da det kan være sværere at få den institution, man har valgt som 
første prioritet ved første barn. Vi har dog diskuteret dette i forældrebestyrelsen, og der er stor enighed om, at skal valget 
stå imellem at få den institution, som man har som første prioritet, eller have alle sine børn i samme institution, så er det 
vigtigste, at have børnene i samme institution.
Derfor ser vi forslaget om søskendegaranti, som en forbedring for børn og forældre i kommunens dagtilbud.

Børnehuset Elverhøj Forældrebestyrelsen ser meget positivt på forslaget om søskendegaranti og ønsker således forslaget gennemført af følgende 
årsager 
a.  At have søskende i samme institution giver stor værdi for forældrene, i det der vil være et stort tidstab ved at aflevere 
børn i flere forskellige institutioner. 
b.  At de samme forældre kun er tilknyttet én institution giver samlet set færre transaktionsomkostninger for 
institutionerne, og derved er der flere ressourcer til børnene. 
c. Hvis et barn først placeres i en anden institution end søskendes, ønsker forældre ofte at flytte barnet til samme 
institution, når der er ledigt. Dette giver flere indkøringer og derved flere ”transaktioner” og et større ressourcetræk i 
institutionerne. 

Fordelene for både kommune og forældre som er beskrevet ovenfor, mere end opvejer de negative konsekvenser for 
normering/kapacitet, der er beskrevet i forslaget. 

Børnehuset Bøgely Forældrebestyrelsen ved Børnehuset Bøgely har læst materialet og kommenterer, at forslaget er et fantastisk godt forslag.

Børnehuset Troldebo Forældrebestyrelsen i Børnehuset Troldebo har følgende kommentarer til forslaget om søskendegaranti ved visitering af 
pladser i dagtilbud.
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Bestyrelsen mener, at det er en rigtig god ide, da det for os at se har stor betydning for søskende at gå i samme dagtilbud. 
Da det også rent praktisk letter hverdagen for hele familien, at forældrene kan hente og bringe deres børn i samme 
dagtilbud bakker bestyrelsen op om dette gode tiltag.

Tvillingehuset Høringsmaterialet vedr. søskendegaranti ved visitering af pladser i dagtilbud tages til efterretning.

Børnehuset Ørnebo Bestyrelsen i Ørnebo har læst sagsfremstillingen og har følgende kommentarer:
Vi synes, at søskendegarantien er vigtig og er derfor positiv stemt over for det. Forslaget tages derfor til efterretning. 

Trækronerne Trækronernes forældrebestyrelse har på bestyrelsesmøde d. 24. august 2016 gennemgået kommunens forslag til at indføre 
søskendegaranti ved visitering i dagtilbud og har følgende kommentarer:
For forældre med mere end ét barn er det en stor fordel med søskendegaranti, da det letter logistikken i en travl hverdag. 
Desuden er søskendegaranti også en fordel for dagtilbuddene, da det er nemmere at køre småsøskende ind, når personalet 
kender familien og som regel også de mindre søskende.
Vi bemærker, at der især for små institutioner kan være en økonomisk ulempe ved søskendegaranti, idet man risikerer at 
køre med undernormering. Vi mener dog, at det burde være muligt for det enkelte dagtilbud at planlægge og budgettere på 
en måde, så en undernormering ikke går ud over kvaliteten. 
Vi bemærker desuden, at søskendegarantien i første omgang indføres i en et-årig prøveperiode, og at man derfor har en 
chance for at opdage og overveje eventuelle problemstillinger inden en mere fast indførelse af søskendegarantien.
Trækronernes forældrebestyrelse ser derfor positivt på forslaget.

Regnbuen Forslaget vedrørende indførelse af prøveordning omkring søskendegaranti blev drøftet på møde i Regnbuens bestyrelse 
onsdag den 24. august. Derudover blev forslaget om inddeling af dagtilbud i distrikter behandlet på mødet torsdag den 22. 
september. 

De to forslag er tæt relateret, og derfor gives her et samlet høringssvar. 

Overordnet set er der generel opbakning fra bestyrelsen til at man som familie, har en vis tryghed i at familielivet kan 
hænge godt sammen, ved at have børn i dagtilbud tæt på ens bopæl, eller ved at man ved flere mindre søskende kan have 
sine børn i samme dagtilbud. Ved garantier, skal man dog altid være opmærksom på, at det som er en fordel for nogle 
familier, kan skabe ulemper for andre, f.eks. ved at man som første gangs forældre IKKE får plads i det foretrukne dagtilbud. 

I sagsfremstilling vedrørende søskendegaranti, var selve grundlaget for forslaget meget utydeligt. Helt konkret så savnede 
bestyrelsen fakta på, hvor mange søskende der reelt ikke havde fået plads i det dagtilbud, hvor et barn allerede gik, således 
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at man kunne få en fornemmelse af, hvor mange familier man således forventer at kunne tilgodese med en 
søskendegaranti?

En anden bekymring var, om en direkte garanti kunne medføre uhensigtsmæssig overnormering i enkelte dagtilbud. Der kan 
være store variationer i årgange med søskendebørn fra det ene dagtilbud til det andet, og det er vigtigt, at en garanti ikke 
vægtes højere end det fysiske miljø for de nuværende børn og personale i det enkelte dagtilbud. Her ser den foreslåede 
tekst omkring søskendegarantien ud til at tage hensyn til dette, men da Regnbuen er en opdelt institution, dvs. 
vuggestueafdelingen deler ikke areal med de to børnehaveafdelinger, så er det vigtigt for bestyrelsen, at man fra 
kommunalt perspektiv tager hensyn til dette.

Det var generelt opbakning til inddeling af dagtilbuddet i Ishøj Kommune i de to foreslået distrikter.  

Femkanten Femkantens forældrebestyrelse tager forslaget om søskendegaranti til efterretning.

Firkløveren Firkløverens bestyrelse har diskuteret forslaget.
Forældrebestyrelsen finder det vigtigt, og er meget glade for, at søskende kan komme i samme institution.
Vi anbefaler derfor det forslået forsøg.

Piletræet Bestyrelsen i Piletræet har følgende kommentar til: Søskendegaranti høringsbrev. Vi støtter op omkring forslaget og ser 
positivt på, at det skal være en prøveperiode.


